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Svar på fullmäktigefråga från David 
Adervall (S) - Läkarinsatser vid 
särskilda boenden 
 

David Adervall (S) har inkommit med en fullmäktigefråga om läkarinsatser vid särskilda 
boenden. Frågan ska besvaras av Regionstyrelsens 1:e vice ordförande, Lars-Erik Olofsson 
(KD).   
 
David Adervall frågar:   

- Hur fortskrider arbetet med att implementera åtgärderna i den regiondrivna 
primärvården?   

    
 
Svar på frågan   
Tack för frågan. 
Covidpandemin har blottat en del förbättringsbehov kopplat till de äldsta och sköraste i vårt 
samhälle. Redan under våren startade regionen ett förbättringsarbete och början till 
underlag till en handlingsplan. 
Den handlingsplan som nu är framtagen utgår dels från de åtgärder som identifieras i 
regionens svar på IVO:s (Inspektionen för Vård och Omsorg) tillsyn när det gäller medicinsk 
vård och behandling till äldre personer med misstänkt eller konstaterad covid-19 som bor på 
särskilt boende. Den baserar sig även på förbättringar som rekommenderats i en intern 
kvalitetsgranskning av samtliga primärvårdsjournaler för personer med registrerad covid-19 
som bodde på särskilda boenden eller korttidsboenden under mars-juli 2020, granskningen 
startade i augusti.  
Båda IVO:s tillsyn och den interna granskningen är värdefulla underlag för de förbättringar 
som nu genomförs. 
 
Här följer en redogörelse för hur arbetet fortskrider. 
 

- Fast läkarkontakt för personer på SÄBO och inom hemsjukvård 
I den här delen har SÄBO och hemsjukvårdspatienter fast läkarkontakt. Kommunens 
distriktssköterska har fast läkare som de kan kontakta. Det sker bra planering och 
samverkan mellan berörda. 
 

- Fler hembesök genomförs inom hemsjukvården, både fysiska besök och besök av 
kommunens sjuksköterska där läkaren deltar digitalt 

Arbete pågår och vi följer detta regelbundet. Under 2019 gjordes 3 193 hembesök av läkare. 
Under 2020 var motsvarande siffra 3 226. Det har alltså skett en ökning, så utvecklingen går 
åt rätt håll. 
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När det gäller distanskontakt via videolänk har en stor ökning skett mellan 2019 och 2020: 
Från 62 distanskontakter till 143 distanskontakter. 
 

- Införande av Mobimed (ger möjlighet att föra in puls, blodtryck, syresaturation 
och EKG direkt in i regionens journal av kommunens sjuksköterskor) som 
utrustning för hembesöken.  

Utrustningen, Mobimed, finns på plats i Bergs NVO (Myrviken HC), Bräcke NVO (Bräcke 
HC), Strömsunds NVO (Strömsunds HC), Krokom NVO (Kommunens legitimerade personal 
har enheterna och data tolkas/bedöms av Krokom HC läkare), ÖSD NVO (Brunflo HC). 
Utbildning genomfördes under vecka 3 och 4 i år. 
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- Äldrevårdsläkaren tillgänglig utöver fasta tider för kommunens sjuksköterska vid 
behov av akuta eller subakuta bedömningar 

Detta finns i alla närvårdsområden. 
 

- Mer avsatt läkartid för kommunens verksamheter 
I Hälsovalet har det inte angivits tid för läkarbesök på SÄBO. Det innebär att det inte finns 
något utgångsvärde.  
 
Processen för att öka tillgängligheten till läkare för boende på SÄBO pågår dock i varje 
närvårdsområde. Chefer och läkare, som ansvarar för SÄBO, går igenom planeringen för att 
öka läkartiden och tillgängligheten.  
 

- Tydliga lokala rutiner för kontakt mellan kommunens sjuksköterskor och 
primärvårdsläkaren, vilket underlättar en snabb och effektiv ärendehantering 

Rutinerna finns och information om det har gått ut i verksamheterna. 
 

- Gemensamma rutiner för dokumentation (hälsocentral och kommunen)  
Rutinerna finns och information om det har gått ut i verksamheterna. 
 

- Erbjudande om årsbesök för personer på SÄBO där även anhörig bjuds in 
Denna åtgärd är under planering och har ännu inte införts. Planen är att det ska vara infört 
före sommaren. 
 

- Tillgång till apotekare på distans vid läkemedelsgenomgångar för alla inskrivna i 
kommunal sjukvård 

Denna åtgärd är under planering och har ännu inte infört på alla ställen. Planen är att det 
ska vara infört före sommaren. 
 

- Inskrivningsbesök för nyinflyttade på SÄBO 
Även denna åtgärd är under planering och har ännu inte införts på alla ställen. Planen är 
även här att det ska vara infört före sommaren. 
 
En uppföljning av alla ovan nämnda åtgärder planeras till september.  
 
Sedan har vi en pågående pandemi och förestående massvaccinering. Det tar väldigt mycket 
tid och resurser i verksamheterna. Trots detta tror och hoppas vi ändå att alla åtgärderna 
ska ha införts senast till sommaren. 
 
 
/Lars-Erik Olofsson (KD)   
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